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Imenovani ste za v.d. direktora 
u`i~kog „Vodovoda“ po~etkom de-
cembra pro{le godine. Kako ocewu-
jete stawe u preduze}u posle sagle-
davawa poslovnih podataka?

- „Vodovod“ je tehni~ki veoma 
ozbiqna firma. Poseduje i upravqa  
slo`enim sistemom vodosnabdevawa i ka-
nalizacije zbog konfiguracije grada. ^itav 
sistem je pra}en daqinskim nadzorom i 
komandovawem. Ina~e firma je zdrava i 
relativno likvidna. Problema sa finan-
sirawem ima zbog neekonomske cene, ali 
i statusa. Na „Vodovod“ se i daqe gleda 
kao na buxetsku firmu {to smo mi samo u 
jednom mawem delu.. U`i~ki „Vodovod“ 
proizvodi i prodaje vodu, gradi i projek-
tuje nove i rekonstrui{e postoje}e linije, 
ba`dari vodomere. [to se ti~e izgradwe 
potpuno smo na  tr`i{tu, jer  poslove do-
bijamo  na osnovu  Zakona o javnim nabavka-
ma {to zna~i na tenderima gde sve firme 
koje se bave ovim poslom imaju iste sanse. 
U~e{}e izgradwe  u ukupnom prihodu pre-
duze}a pro{le godine je bilo 56 od ukupno 
400 miliona dinara. Moram da istaknem 
da „Vodovod“ poseduje dosta visok stepen 
stru~nog znawa {to omogu}ava realizaciju 
i najslo`enijiih projekata iz ove oblasti.  

    

Predaja zavr{nih ra~una je do 
28. februara. Kako je preduze}e 
poslovalo?
- JKP „Vodovod“ }e po zavr{nom ra~unu 

za 2012. godinu iskazati gubitak od oko 54 
miliona dinara {to je znatno mawe od 
planiranog. Razlog gubitka je izuzetno vi-
soka vrednost imovine (1,944 milijarde 
dinara) {to stvara visoke tro{kove amor-
tizacije. U~e{}e amortizacije u ukupnim 
tro{kovima je oko 25 odsto. Radi se o 350 
km vodovodne i 110 km kanalizacione 
mre`e zajedno sa gra|evinskim objektima. 
Po{to je gubitak obra~unska kategorija i 
svi vodovodi u Srbiji ga iskazuju akcenat 
je na ja~awu finansijske sposobnosti za 
izmirewe obaveza. Planirani  gubitak za 
2013. godinu je oko 40 miliona dinara {to 
predstavqa trend smawewa kroz godine sa 
smawewem vrednosti imovine. Ina~e, Za-
kon o javnim preduze}ima predvi|a prenos 

imovine na Grad i tada bi se stvorili us-
lovi za pozitivno poslovawe. Napomiwem 
da je navedeni gubitak ipak  obra~unska 
kategorija.  

Kakva je trenutno cena vode i da li 
}e do}i do poskupqewa?
- Cena vode nije ekonomska i iznosi  

za gra|ane 40,72, a za privredu 103,09 di-
nara po kubiku, a postoje i subvencionisani 
korisnici vode po odluci Gradskog ve}
a, {kole, ustanove. “Vodovod“ U`ice nema 
ekonomsku cenu vode koja bi pokrivala 
cenu ko{tawa vode. Socijalni element 
je ugra|en u cenu kubika vode a cena je na 
proseku ostalih gradova u Srbiji.Cenu vode 
usvaja Gradsko ve}e na predlog „ Vodovoda“. 
Dono{ewem odluka Skup{tine grada oko 
prihvatawa donacije i ulaska u investic-
iju gradwe fabrike za prikupqawe i pre-
radu otpadnih voda doneto je i nekoliko 
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Окретање сопственим резервама
- Zbog ekonomske krize i nedostatka novca za investicije  ocewujemo da }e prihodi od izgrad-
we vodovoda u ovoj godini biti mawi. Zbog toga  se okre}emo sopstvenim rezervama i ost-
varewu dodatnih prihoda intenzivnom legalizacijom potro{a~a, smawewem gubitaka vode 
i efikasnijom naplatom potra`ivawa po svim osnovama i zato smo formirali nekoliko 
timova – ka`e za „Vesti“ v.d. direktora u`i~kog „Vodovoda“.

TARIFNI SISTEM 

- Dono{ewem odluka 
Skup{tine grada oko pri-
hvatawa donacije i ulaska 
u investiciju gradwe 
fabrike za prikupqawe 
i preradu otpadnih voda 
doneto je i nekoliko od-
luka koje odre|uju i cenu 
vode. Naime, konsultantska 
ku}a „Setec“ koja je imeno-
vana od strane finansijera 
projekta utvrdila je tarif-
ni model pove}awa cena 
koji je tako|e Skup{tina 
grada usvojila i koji se 
ve} primewuje. Prema us-
vojenom modelu cena vode 
od 01.04.2013.godine bi 
porasla za 23,6 odsto, ka`e 
za „Vesti“ Dragan Simi}.  
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odluka koje odre|uju i cenu vode. Naime, 
konsultantska ku}a „Setec“ koja je imeno-
vana od strane finansijera projekta utvr-
dila je tarifni model pove}awa cena koji 
je tako|e Skup{tina grada usvojila i koji 
se ve} primewuje. Prema usvojenom modelu 
cena vode od 01.04.2013.godine bi porasla 
za 23,6 odsto.  

U kakvoj su vezi gradwa Fabrike ot-
padnih voda i cena vode u U`icu?
- JKP „Vodovod“ je imenovan od 

strane Skup{tine grada U`ica za inves-
titora Fabrike za skupqawe i preradu ot-
padnih voda. Na osnovu toga sklopqen je i 
poseban ugovor o vr{ewu komunalnih usluga 
izme|u Grada i „Vodovoda“. Tim ugovorom 
dobili smo odre|enu samostalnost u radu 
ali i preuzeli odre|ene obaveze. Tom pri-
likom usvojen je i pomenuti tarifni model 
za korekciju cena vode.  Ukupna investicija 
Fabrike otpadnih voda je  15,5 miliona 
evra s tim {to }e deo finansirati Vlada 
Srbije, a „Vodovod“ prihvata 5 odsto od 
vrednosti investicije {to je 770.000 evra 
i to je kredit koji se vra}a u narednih 15 
godina. Zbog toga je potrebno da se cenovnim 
modelom omogu}i normalno poslovawe 
„Vodovoda“ u narednim godinama, ali i re-
dovno izmirewe kreditnih obaveza, koje mi 
preuzimamo na sebe, a u interesu grada.

JKP „Vodovod“ se priprema za real-
izaciju projekta izgradwe fabrike otpad-
nih voda ali je neophodno da grad ubrza 
aktivnosti oko obezbe|ewa lokacije i 
pristupnih puteva. Za sada se kasni oko 
osam meseci u odnosu na planove.  

Kakvi su planovi „Vodovoda“ u ovoj 
godini? 
- Zbog ekonomske krize i nedostatka 

novca za investicije  ocewujemo da }e 
prihodi od izgradwe vodovoda u ovoj go-
dini biti mawi. Zbog toga  se okre}emo 
sopstvenim rezervama i ostvarewu dodat-
nih prihoda intenzivnom legalizacijom 
potro{a~a, smawewem gubitaka vode i 
efikasnijm naplatom potra`ivawa po svim 
osnovama. Formirali smo nekoliko timova. 
Jedna od interventnih  mera je aktivnost na 
utvr|ivawu i  uvo|ewu divqih potro{a~a 
u zvani~nu evidenciju. Konstantno }e se 
vr{iti kontrola i verifikacija potro{a~a 
( fizi~ka – pravna lica). Poja~a}emo ak-
tivnosti  na  naplati  i iskqu~ewima nere-
dovnim plati{ama. Trenutna potra`ivawa  
za vodu doma}instava u U`icu preko Slu`be 
za objediwenu naplatu su  oko 75 miliona 
dinara.         

„Vodovod“ stalno uvodi nove teh-
nologije u svoj rad i ponosan je na 
telemetrijski sistem upravqawa.  

- „Vodovod“ funkcioni{e sa dva razd-
vojena  informaciona sistema. Jedan je 
„SKADA“ daqinski nadzor i kontrola i up-
ravqawe sistemom koji se nalazi u fabrici 
vode  na Cerovi}a brdu telemetrijskim veza-
ma  i drugi „GIS“geografski informacioni 
sistem koji pokriva cevovode i prikqu~ke 
i omogu}ava daqinsko o~itavawe potro{we 
vode. U centralnoj zoni grada smo zahvaquju}
i donaciji uspeli da ugradimo vodomere za  
daqinsko  o~itavawe. Ciq nam je da u budu- 
}nosti  izvr{imo kompletnu zamenu ~ime bi 
postigli zna~ajne u{tede u gubicima.U toku 
je aktivnost na implementaciji tre}eg  in-
formacionog sistema „ ARAD“ koji bi  dodao 
novi kvalitet i sve integrisao u povezanu 
celinu. 

Koji bi jo{ projekti bili ispla-
tivi za javno preduze}e na ~ijem ste 
~elu?
- Stalna aktivnost firme je izrada 

novih projekata i u~e{}e na konkursi-

ma po raznim osnovama republi~kim, 
prekograni~nim. Radi se o projektima 
uvo|ewa  novih tehnologija ali i  ispi-
tivawima izvori{ta i rekonstrukcijama 
postoje}ih kapaciteta. „Vodovod“ ima mogu- 
}nost da radi dve mawe elektrane. Aktivi-
rali smo realizaciju idejnog projekta mi-
nielektrane na postrojewu za proizvodwu 
vode. Prikupqaju se potrebne dozvole i to 
je vrlo spor i dug proces. U svakom slu~aju 
radi se o investiciji oko 200.000 evra koja 
bi se po projektu otplatila za dve  godine. 
Snaga minielektrane bi bila oko 250 kw  
{to bi podmirilo potrebe postrojewa za 
elektri~nom energijom.  

 
[ta je sa gradwom seoskih vodo-
voda? Bilo je dosta problema sa 
su{om tokom proteklog leta.
- Postoje razli~ita  mi{qewa u ok-

viru firme o opravdanosti {irewa mre`e. 
Sa stru~nog aspekta to je potpuno ta~no i  
„Vodovodu“ to nije isplativo iz vi{e ra-
zloga , ali smatram da je legitimno pravo 
qudi u svakom delu grada  da imaju vodu 
u 21. veku. Trudi}emo se da pomognemo i 
u~estvujemo u svim projektima gradwe seo-
skih vodovoda ali to  zavisi od Grada i 
Direkcije za izgradwu po{to mi nismo 
investitori, odnosno od toga koliko ima 
novca u buxetu.“Vodovod’ }e u 2013.godini 
nastaviti radove na ugovorenim poslovima 
{to je oko 12 miliona dinara. Interes-
ovawe qudi sa sela je veliko, presu{uju iz-
vori, a mi }emo se potruditi maksimalno da 
uradimo projekte i anga`ujemo se na ovom 
poslu shodno zahtevima korisnika.  

Kome fakturi{ete vodu za potro{wu 
na gradskom bazenu?
- Ra~un za vodu po ceni za privredu,  

fakturisali smo  na Grad U`ice i to u 
proseku mese~no 200.000 dinara, jer je u toku 
bila preregistracija „Velikog parka“ u jav-
no preduze}e. Postoje predlozi da utro{ak 
vode na bazenu ubudu}e bude subvencion-
isan ali o tome odlu~uje Gradsko ve}e. Do 
sada nisu pla}ene tri fakture i one }e na-
jverovatnije biti obaveza „Velikog parka“.      

Kada }e „Vodovod“ formirati 
potro{a~ki servis?
- Do jula 2013. godine po Ugovoru o 

obavqawu  komunalnih delatnosti  imamo 
obavezu da oformimo potro{a~ki servis u 
ciqu ostvarewa boqe komunikacije „Vodo-
voda“ sa korisnicima. U ovom servisu ra-
dilo bi nekoliko qudi i korisnici bi 
mogli da se informi{u o prikqu~cima, re-
klamacijama i svemu drugom {to ih zanima 
vezano za na{u delatnost. U sklopu ovoga 
da napomenem da je u toku izrada moder-
nog sajta koji }e biti potpuno u funkciji 
potro{a~a.  

Koliko „Vodovod“ ima zaposlenih i 
kakve su plate?

- Zapo{qavamo 198 radnika, a prosek 
neto  primawa je oko  40.000 dinara. Za-
rade se ispla}uju u skladu sa propisima 
Vlade Srbije i odlukama osniva~a. Zbog 
ograni~ene mase zarada imamo velikih 
problema u adekvatnom vrednovawu vanred-
nih poslova, projekti, prekovremeni rad... 

@anka Eri}

POTRO[A^KI SERVIS

Do jula 2013. godine po Ugov-
oru o obavqawu  komunalnih 
delatnosti  imamo obavezu 
da oformimo potro{a~ki 
servis u ciqu ostvarewa 
boqe komunikacije „Vodo-
voda“ sa korisnicima.

- Na „Vodovod“ se i daqe 
gleda kao na buxetsku 
firmu {to smo mi samo u 
jednom mawem delu. U`i~ki 
„Vodovod“ proizvodi i 
prodaje vodu, gradi i pro-
jektuje nove i rekonstrui{e 
postoje}e linije, ba`dari 
vodomere. [to se ti~e 
izgradwe potpuno smo na  
tr`i{tu, jer  poslove do-
bijamo  na osnovu  Zakona 
o javnim nabavkama {to 
zna~i na tenderima gde sve 
firme koje se bave ovim 
poslom imaju iste {anse. 
U~e{}e izgradwe  u ukup-
nom prihodu preduze- 
}a pro{le godine je bilo 
56 od ukupno 400 miliona 
dinara.


